
Porada s riaditeľmi regiónov

Na dvojdňovej porade vo Vyhniach sme diskutovali s riaditeľmi regionálnych komôr, regionálnych
komôr so štatútom, zástupcami PPA a MPRV SR o aktuálnych témach.

Čo rieši komora

Prvý deň pracovnej porady sa týkal samotnej činnosti Úradu Slovenskej poľnohospodárskej
a potravinárskej komory. Ústredný riaditeľ SPPK Jozef Artim predstavil novým
riaditeľom regionálnych komôr činnosť úradu a jednotlivé odbory, vďaka ktorým sa zabezpečuje chod
úradu a denná činnosť pre členov Slovenskej poľnohospodárskej a potravinárskej komory.

„Keďže v priebehu ostatných mesiacov došlo k personálnym zmenám na niektorých pozíciách, je
nevyhnutné, aby sme sa navzájom s novými kolegami viac spoznali a aby sme im priblížili prácu na
jednotlivých odboroch úradu,“ uviedol v úvode porady ústredný riaditeľ SPPK Jozef Artim.



Riaditelia v regiónoch si vypočuli množstvo zaujímavých a najmä nových informácií podelených podľa
jednotlivých odborov. Odbor poľnohospodárstva a služieb SPPK napríklad informoval
o monitoringoch škôd na poľnohospodárskych plodinách alebo o monitoringoch jarných, žatevných
a jesenných prác na poliach. Vyzval riaditeľov k väčšej aktivite pri hlásení informácií do týchto
monitoringov.

„Vďaka vám vieme poskytnúť ministerstvu podstatné informácie týkajúce sa napríklad približnej
výšky škôd na plodinách vplyvom výkyvov počasia. Bez týchto údajov by sme v minulom roku
nevedeli presadiť pomoc pre pestovateľov a chovateľov, ktorí boli najviac zasiahnutí extrémnym
suchom. Preto je pre nás pri každom monitoringu maximálne dôležité, nakoľko sa jednotlivé
regionálne komory zapájajú a vpisujú nám údaje za svojich členov,“ vysvetlil Martin Rovaš z Odboru
poľnohospodárstva a služieb SPPK.

Tatiana Belová, riaditeľka Odboru potravinárstva a obchodu SPPK, informovala o aktuálnych
potravinárskych témach. Priblížila aj vzdelávacie aktivitu Hovorme o jedle, ktorú komora každoročne
pripravuje pre žiakov základných škôl. Počas porady odzneli aj ďalšie zaujímavé prednášky
z Legislatívneho odboru SPPK a z Tlačového odboru SPPK.

Odborné vzdelávanie a SPPK

Riaditeľka Odboru odborného vzdelávania a prípravy SPPK Henrieta Vrábľová priblížila riaditeľom
regionálnych komôr činnosť odboru. Slovenská poľnohospodárska a potravinárska komora si plní
svoje zákonné kompetencie týkajúce sa skupín študijných a učebných odborov, ku ktorým má vecnú
príslušnosť. Ide o skupiny študijných a učebných odborov: 29 Potravinárstvo, 42 Poľnohospodárstvo,
lesné hospodárstvo a rozvoj vidieka I, 43 Veterinárske vedy a 45 Poľnohospodárstvo, lesné
hospodárstvo a rozvoj vidieka II.



SPPK sa pravidelne zúčastňuje rokovaní pracovnej skupiny Rady zamestnávateľov pre odborné
vzdelávanie a prípravu, zabezpečuje napríklad komunikáciu so strednými školami s
agropotravinárskymi, lesníckymi a veterinárnymi odbormi, realizuje súťaž Podpor svoj odbor.
Prostredníctvom pracovnej skupiny, v ktorej sú zastúpené všetky kraje, pravidelne poskytuje
informácie o systéme duálneho vzdelávania a odbornom vzdelávaní a príprave zamestnávateľom
v členskej základni SPPK v jednotlivých regiónoch na Slovensku. Rovnako sa vyjadruje k obsahu
zaslaných tém maturitných a záverečných skúšok a nominuje členov maturitnej komisie pre
maturitné skúšky v danom školskom roku.

Zahraničné aktivity SPPK

Výkonný podpredseda SPPK Andrej Gajdoš informoval prítomných o tohtoročných zahraničných
aktivitách SPPK, ktoré sa týkajú napríklad spolupráce v rámci Konzorcia s Českými agrárnymi
samosprávami, COPA – COGECA či rokovaní na úrovni EHSV alebo samotnej Európskej komisie. Za
veľký úspech označil výsledok európskeho protestu v Štrasburgu, ktorého sa zúčastnili aj
zástupcovia SPPK. Vďaka nemu sa nám spolu s ďalšími protestujúcimi krajinami podarilo presvedčiť
europoslancov, aby neschválili niektoré chystané zásadné zmeny v európskom poľnohospodárstve.

Porada s MPRV SR a PPA

Druhý deň sa porady zúčastnili už aj zástupcovia Ministerstva pôdohospodárstva a rozvoja vidieka
SR a Pôdohospodárskej platobnej agentúry na čele s generálnym riaditeľom Jozefom Kissom.
Prítomným riaditeľom z regiónov vysvetlili aktuálny stav AMS, situáciu v oblasti nezrovnalostí,
klasických kontrol na mieste a diaľkového prieskumu zeme, no hovorili aj o modifikácii Strategického
plánu Spoločnej poľnohospodárskej politiky. Zástupcovia PPA priblížili stav prípravy na vyplácanie
priamych platieb za rok 2023.

 


